

SUGGESTED INTRODUCTION: I'm taking a Gallup Poll. I'd like your opinion on a few leading topics of the day. TIME INTERVIEW BEGUN (HOUR)

IF "GOVERNMENT SWITCHING OF SPENDING" ASK:

c. Where do you think the Government should cut its spending to find more money for education?

1. Would you say you were satisfied or dissatisfied with the way this province has been governed since the last provincial election?
732
406 SATISFIED..... 8 1
204 DISSATISFIED..... 2
122 NO OPINION..... 3

COST OF RUNNING GOVERNMENT..... 1 267
DEFENCE..... 2 108
HIGHWAYS..... 3 14
CUT SUBSIDIES..... 4 29
REDUCE WELFARE..... 5 38
OTHER (WRITE IN)..... 6 41
CAN'T SAY..... 7 84

a. Speaking generally, would you say your opinion of the Prime Minister, Mr. Pearson, has gone up or down in the past six months?

2. Some people say we should do away altogether with capital punishment - that is executing a person for murder. Do you think we should or should not abolish capital punishment?
732
256 SHOULD ABOLISH IT..... 9 1
409 SHOULD NOT ABOLISH IT..... 2
67 NO OPINION..... 3

GONE UP..... 16 1 112
GONE DOWN..... 2 295
ABOUT THE SAME..... 3 253
NO OPINION..... 4 72

b. And what about the leader of the Opposition, Mr. Diefenbaker - would you say your opinion of him has gone up or down in the past six months?

3. As things stand today would you say the chances of the United Nations for keeping the peace in the world are good or poor?
732
326 GOOD..... 10 1
209 FAIR..... 2
155 POOR..... 3
42 NO OPINION..... 4

GONE UP..... 17 1 53
GONE DOWN..... 2 372
ABOUT THE SAME..... 3 238
NO OPINION..... 4 69

8. Would you like to see Canada have a much larger population, or do you think the present population is just about right?

4. To reduce juvenile delinquency it has been suggested that if a child under 18 breaks the law, one of the parents must pay the fine and/or serve the child's jail sentence. Would you approve or disapprove of such a plan in your community?
732
159 APPROVE..... 11 1
526 DISAPPROVE..... 2
47 NO OPINION..... 3

LARGER POPULATION..... 18 1 354
JUST ABOUT RIGHT NOW..... 2 323
UNDECIDED..... 3 55

9a. Do you think present income taxes in Canada are too high, or about right?

5. Generally speaking, do you think the CBC (Canadian Broadcasting Corp.) is doing a good job, or a poor job?
732
364 GOOD JOB..... 12 1
154 POOR JOB..... 2
169 FAIR JOB..... 3
45 UNDECIDED..... 4

356 TOO HIGH..... 19 1
7 TOO LOW..... 2
282 ABOUT RIGHT..... 3
35 NO OPINION..... 4
52 DON'T PAY INCOME TAX..... 5

UNLESS "DON'T PAY INCOME TAX" ASK:

b. Like most people, you or your family have probably had some dealings with the income tax people. Generally speaking, do you feel that income tax authorities are fair, or unfair in their collection of taxes?

6a. Do you think more money will be needed for education in the next few years or not?
732
654 MORE MONEY NEEDED..... 13 1
50 NOT NEEDED..... 2
28 UNDECIDED..... 3

FAIR..... 20 1 448
UNFAIR..... 2 82
UNDECIDED..... 3 150

10. Generally speaking, do you think the things you buy today are better made or more poorly made than say, ten years ago?

b. Where do you think more money for education should come from - increased taxation, or Government switching of its spending?
99 INCREASED TAXATION..... 14 1
537 GOV'T SWITCHING OF SPENDING..... 2
96 UNDECIDED..... 3
COMMENT.....

BETTER MADE..... 21 1 223
MORE POORLY MADE..... 2 355
ABOUT THE SAME..... 3 129
UNDECIDED..... 4 25

11. Do you think there is too much advertising on radio and TV or do you think this amount is necessary in order to have good programmes?

475 TOO MUCH ADVERTISING..... 1
 243 ADVERTISING IS NECESSARY..... 2
 14 UNDECIDED..... 3

732

13. Do you approve of the idea that only the man should propose marriage or do you disapprove?

426 APPROVE..... 1
 203 DISAPPROVE..... 2
 103 UNDECIDED..... 3

732

12. As you may know, Mr. Kosygin and Mr. Brezhnev have taken over from Mr. Khrushchev. Do you think this will:

a. Make relations between Russia and the West, easier, more difficult, or won't it make any difference?

85 EASIER..... 1
 125 MORE DIFFICULT..... 2
 276 NO DIFFERENCE..... 3
 246 DON'T KNOW..... 4

732

b. Mean that Russia and China will be closer together, further apart or about the same?

114 CLOSER TOGETHER..... 1
 118 FURTHER APART..... 2
 242 ABOUT THE SAME..... 3
 258 DON'T KNOW..... 4

732

c. Mean that Russia and the U.S. will be closer together, further apart, or about the same?

112 CLOSER TOGETHER..... 1
 73 FURTHER APART..... 2
 312 ABOUT THE SAME..... 3
 235 DON'T KNOW..... 4

732

14. How long do you think it will be before there is another World War - or do you think it's unlikely we will have another World War?

8 WITHIN A YEAR..... 1
 28 1-5 YEARS..... 2
 59 6-10 YEARS..... 3
 98 OVER 10 YEARS..... 4
 387 WORLD WAR UNLIKELY..... 5
 152 DON'T KNOW..... 6

732

BASIC DATA: INTERVIEWER: Introduce this section as follows: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

If a Federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor?
 136 PROG. CONS..... 1
 209 LIBERAL..... 2
 59 N.D.P..... 3
 4 OTHER PARTY..... 7
 (WRITE IN)
 REFUSED () 58

What was the name of the last school you attended? How far did you go?
 Some Graduated
 Public school (grades 1-8)..... 1 114 2 133
 Secondary or high school (grades 9-13)..... 2 252 5 4 140
 Technical school..... 5 28 6 12
 University..... 7 40 8 45
 No formal schooling..... 9 18
 Refused..... 0
 Any additional schooling..... 0
 (WRITE IN) 27 X

INTERVIEWER: RECORD FROM YOUR OWN OBSERVATION:
 SEX: 366 MAN..... 49 1
 366 WOMAN..... 2

SOCIO-ECONOMIC GROUP:
 5-8 22 A..... 50 1
 169 B..... 2
 435 C..... 3
 110 D..... 4

4-12 Did you vote in the last Federal election in April 1963?
 8-7 YES..... 4.1 608
 X-1 NO..... 2 103
 4-1 TOO YOUNG TO VOTE..... 3 26
 IF "YES" ASK:
 Which party did the candidate for whom you voted represent?
 173 PROG. CONS..... 1 SOCIAL CREDIT 4 27
 244 LIBERAL..... 2 LABOR PROG..... 5 0
 41 N.D.P..... 3 DON'T REMEMBER..... 8 30
 OTHER PARTY..... 7 0
 (WRITE IN)
 REFUSED () 68

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY:
 Specific job..... 46
 Type of Company.....

SIZE OF COMMUNITY:
 FARM..... 0 77
 RURAL NON-FARM (UNDER 1,000 IN POPULATION)..... 1 28
 1,000 - 10,000..... 2 84
 10,000 - 30,000..... 3 50
 30,000 - 100,000..... 4 74
 OVER 100,000..... 5 319

What is your marital status?
 74 SINGLE..... 4.3 1
 595 MARRIED..... 2
 WIDOW(ER), DIVORCED, SEPARATED..... 3 63

SHOW CARD D
 Would you mind telling me which age group you are in?
 148 21-29 YEARS..... 4.7 1
 195 30-39 YEARS..... 2
 153 40-49 YEARS..... 3
 237 50 AND OVER..... 4

TIME INTERVIEW ENDED:.....
 NAME OF RESPONDENT.....
 ADDRESS.....
 TELEPHONE.....

Mother tongue - What was the language you first spoke in childhood and still understand?
 464 ENGLISH..... 4.4 1
 189 FRENCH..... 2
 OTHER (WRITE IN)..... 3 79

Are you (or is any member of your family) a member of a labor union?
 174 YES..... 4.8 1
 558 NO..... 2
 IF "YES":
 How many are union members?.....

732

4-11
 5-1
 8-1

CITY..... PROVINCE.....
 DATE OF INTERVIEW.....

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW

(INTERVIEWER'S SIGNATURE)

**PRÉSENTATION
SUGGÉRÉE**

Je fais une enquête pour Gallup Poll et j'aimerais connaître vos opinions concernant quelques questions d'actualité.

L'INTERVIEW A
COMMENCÉ À
(HEURE)

1. Êtes-vous satisfait ou non de la façon dont la province est gouvernée depuis les dernières élections provinciales?

SATISFAIT1
NON SATISFAIT2
PAS D'OPINION3

2. Il y a des gens qui disent que l'on devrait abolir la peine de mort - c'est-à-dire l'exécution des meurtriers. Pensez-vous que nous devrions ou que nous ne devrions pas abolir la peine de mort?

DEVRIONS L'ABOLIR1
NE DEVRIONS PAS L'ABOLIR2
PAS D'OPINION3

3. Où en sont les choses aujourd'hui, diriez-vous que les Nations-Unies ont de bonnes ou de faibles chances de réussir à garder la paix dans le monde?

BONNES1
PASSABLES2
FAIBLES3
PAS D'OPINION4

4. Pour diminuer la délinquance juvénile, il a été suggéré que si un enfant de moins de 18 ans commet une infraction, le père ou la mère devrait payer l'amende et/ou purger la peine d'emprisonnement à laquelle l'enfant a été condamné. Est-ce que vous approuveriez ou n'approuveriez pas un tel système dans votre localité?

APPROUVE1
N'APPROUVE PAS2
PAS D'OPINION3

5. Généralement parlant, pensez-vous que la Société Radio-Canada fait du bon travail ou un travail médiocre?

BON TRAVAIL1
TRAVAIL MÉDIocre2
TRAVAIL PASSABLE3
INDÉCIS4

6a. Pensez-vous qu'au cours des prochaines années il faudra, ou il ne faudra pas, plus d'argent pour l'instruction?

IL FAUDRA PLUS D'ARGENT1
IL N'EN FAUDRA PAS PLUS2
INDÉCIS3

b. D'où pensez-vous que le surplus d'argent nécessaire à l'instruction doit provenir - d'une augmentation des impôts ou d'une réduction des autres dépenses du gouvernement?

AUGMENTATION DES IMPÔTS1
RÉDUCTION DES AUTRES DÉPENSES
DÛ GOUV.2
INDÉCIS3

COMMENTAIRES

SI "RÉDUCTION DES AUTRES DÉPENSES DU GOUV.", DEMANDEZ:

c. Dans quel secteur pensez-vous que le gouvernement devrait réduire ses dépenses pour trouver plus d'argent pour l'instruction?

FRAIS D'ADMINISTRATION DU GOUV. ...1
DÉFENSE2
LA VOIRIE3
DIMINUTION DES OCTROIS4
RÉDUCTION DES PAIEMENTS
D'ASSISTANCE5
AUTRE (PRÉCISEZ)6
NE SAURAIT DIRE7

7a. Généralement parlant, diriez-vous que le premier ministre, M. Pearson, a descendu ou monté dans votre estime au cours des six derniers mois?

MONTÉ1
DESCENDU2
PAS DE CHANGEMENT3
PAS D'OPINION4

b. Quant au chef de l'opposition, M. Diefenbaker, diriez-vous qu'il a monté ou descendu dans votre estime au cours des six derniers mois?

MONTÉ1
DESCENDU2
PAS DE CHANGEMENT3
PAS D'OPINION4

8. Aimeriez-vous que le Canada ait une population plus nombreuse ou pensez-vous que la population actuelle est juste ce qu'il faut?

POPULATION PLUS NOMBREUSE1
JUSTE CE QU'IL FAUT2
INDÉCIS3

9a. Pensez-vous que l'impôt actuel sur le revenu est trop élevé ou juste ce qu'il faut?

TROP ÉLEVÉ1
TROP BAS2
JUSTE CE QU'IL FAUT3
PAS D'OPINION4
N'EN PAIE PAS5

b. SAUF À CEUX QUI "N'EN PAIENT PAS", DEMANDEZ:

Comme la plupart des gens, vous-même ou quelqu'un de votre famille a probablement dû avoir affaires au personnel du Ministère de l'impôt sur le revenu. Généralement parlant, pensez-vous que les autorités de l'impôt sur le revenu sont justes ou injustes quant à la perception des impôts?

JUSTES1
INJUSTES2
INDÉCIS3

10. Généralement parlant, pensez-vous que les choses que vous achetez de nos jours sont de fabrication supérieure ou inférieure qu'il y a dix ans?

SUPÉRIEURE1
INFÉRIEURE2
LA MÊME3
INDÉCIS4

11. Pensez-vous qu'il y a trop d'annonces à la télévision et à la radio ou pensez-vous qu'il est nécessaire d'en avoir autant pour avoir de bonnes émissions?

- TROP D'ANNONCES 1
- ELLES SONT NÉCESSAIRES 2
- INDÉCIS 3

12. Comme vous le savez, MM. Kosygin et Brezhnev ont remplacé M. Khrouchtchev. Pensez-vous que ce changement:

a. Rendra les relations entre la Russie et le monde occidental plus faciles, plus difficiles, ou que cela ne fera pas de différence?

- PLUS FACILES 1
- PLUS DIFFICILES 2
- PAS DE DIFFÉRENCE 3
- NE SAIT PAS 4

b. Entraînera un rapprochement entre la Russie ou la Chine, les séparera encore plus ou qu'il n'y aura pas de changement?

- RAPPROCHEMENT 1
- SÉPARATION PLUS GRANDE 2
- PAS DE CHANGEMENT 3
- NE SAIT PAS 4

c. Entraînera un rapprochement, une plus grande séparation entre la Russie et les États-Unis ou que la situation restera la même?

- RAPPROCHEMENT 1
- PLUS GRANDE SÉPARATION 2
- MÊME SITUATION 3
- NE SAIT PAS 4

13. Approuvez-vous ou désapprouvez-vous de l'idée que seul l'homme doit faire une demande en mariage?

- APPROUVE 1
- DÉSAPPROUVE 2
- INDÉCIS 3

14. Dans combien de temps pensez-vous qu'il y aura une autre guerre mondiale - ou pensez-vous qu'il n'y en aura probablement pas d'autre?

- D'ICI UN AN 1
- 1 - 5 ANS 2
- 6 - 10 ANS 3
- PLUS DE 10 ANS 4
- PROBABLEMENT PAS 5
- NE SAIT PAS 6

DONNEES FONDAMENTALES

ENQUÊTEUR: Présentez cette section de la façon suivante: "Maintenant, puis-je vous poser, quelques questions pour être sûr que je m'adresse à une personne bien représentative de cette localité:

ENQUÊTEUR: Si le répondant préfère ne pas répondre à cette question, assurez-le que vous ne cherchez pas à savoir son nom, mais que - au contraire - vous cherchez à obtenir ces renseignements dans l'unique but de déterminer la marche de l'opinion publique au Canada.

Si une élection du Fédéral était tenue aujourd'hui, à quel parti appartiendrait le candidat de votre cheik:

- CONSERVATEUR... 1 CRÉDIT SOCIAL 4
- LIBÉRAL 2 CRÉDITISTE 5
- NPD 3 OUVRIER PROGRESSISTE 6
- UNION DES ÉLECTEURS 7

AUTRE PARTI 7
(L'INSCRIRE) INDÉCIS 8
REFUSE ()

Avez-vous voté aux élections fédérales d'avril 1967?

- OUI 1
- NON 2
- TROP JEUNE POUR VOTER..... 3

SI "OUI" DEMANDEZ:

Quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

- CONSERVATEUR... 1 CRÉDIT SOCIAL 4
- LIBÉRAL 2 CRÉDITISTE 5
- NPD 3 OUVRIER PROGRESSISTE 6
- UNION DES ÉLECTEURS 7

AUTRE PARTI 7
(L'INSCRIRE) JE NE ME SOUVIENS PAS 8
REFUSE ()

Quel est votre statut marital?

- Célibataire 1
- Marlé (e) 2
- Veuve (veuve), divorcé (e), séparé (e)..... 3

Langue maternelle - Quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière?

- Anglaise 1
- Française 2
- Autre: 3
(Écrivez)

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? Jusqu'à quelle année avez-vous poursuivi vos études?

	En partie	Gradué
École primaire (1 - 7 année).....	1	2
École secondaire (8 - 12 année).....	3	4
Cours universitaire.....	3	4
Cours classique.....	4	8
École technique.....	5	6
Université.....	7	8
Aucune instruction scolaire..	9	
Refuse.....	0	
Autres cours supplémentaires.....		X

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE

Spécifiez le travail
Genre de compagnie

MONTREZ LA CARTE D

Auriez-vous l'obligance de me dire à quel groupe d'âges vous appartenez?

- (ENQUÊTEUR: SI 21 - 29 ANS..... 1
- LA PERSONNE IN- 30 - 39 ANS..... 2
- TERMOGÉE REFUSE 40 - 49 ANS..... 3
- DE DONNER SON 50 ANS ET PLUS..... 4
- ÂGE, ESSAYEZ DE LE DEVINER)

Êtes-vous, vous-même (ou quelqu'un de votre famille) membre d'une union ouvrière?

- OUI..... 1
- NON..... 2

SI "OUI": Combien de personnes sont membres d'une union dans votre famille?

.....

VILLE.....PROVINCE.....DATE DE L'INTERVIEW.....

J'ATTESTE CI-DESSUS DE LA VÉRACITÉ ET DE L'HONNÉTÉTÉ

OR HERE SIGNATURE..... (SIGNATURE DE L'ENQUÊTEUR)

ENQUÊTEUR: INSCRIVEZ

BELOW VOUS OBSERVATIONS:
SEXE: HOMME..... 1
FEMME..... 2

SOCIO-ÉCONOMIQUE:

- A..... 1
- B..... 2
- C..... 3
- D..... 4

FERME..... 0
CAMPAGNE, MAIS NON FERME (MOINS DE 1,000 DE POPULATION)..... 1
1,000 - 10,000..... 2
10,000 - 30,000..... 3
30,000 - 100,000..... 4
PLUS DE 100,000..... 5

L'INTERVIEW A PRIS FIN À:
(HEURE)

NOM DE LA PERSONNE INTERVIEWÉE:

TÉLÉPHONE:

ADRESSE:

CANADIAN INSTITUTE OF PUBLIC OPINION

GALLUP POLL # 310

TOTAL CARD COUNT (NATIONAL)

Number

732

100%

Regional

Maritimes	1-123	71	10
Quebec	4	204	28
Ontario	5	259	35
Manitoba	6	38	5
Saskatchewan	7	41	6
Alberta	8	50	7
British Columbia	9	69	9

Community Size

Farm	51-0	77	11
Rural non-farm	1	128	17
1 - 10,000	2	84	11
10,001 - 30,000	3	50	7
30,001 - 100,000	4	74	10
Over 100,000	5	319	44

Sex

Men	47-1	370	51
Women	2	362	49